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REGADIUS CESTIÓ 

Pressupost de 9,5 
milions del Canal 
d'Urgell per al2024 
MAR( A MOLINA 
I MOLLERUSSA I L'assemblea 
del Canal d'Urgell va apro
var ahir el pressupost per 
al 2024, de 9,5 milions dels 
quals 3,5 es destinaran a 
obres entre les quals desta
quen les incloses en l'espe
rada modernització del re
gadiu que començarà l'any 
que ve, segons va apuntar el 
president de la comunitat, 
Amadeu Ros. Es tracta de 
les obres que impulsa l'Es
tat i que executarà Tragsa 
per agilitzar tots els tràmits. 
Suposaran una inversió de 35 
milions d'euros procedents 
dels fons Next Generation. 
Comportaran la construcció 
de tres grans basses, dos a 
la primera séquia principal 
aprofitant els salts de Castell
serà i Penelles, respectiva
ment, i una altra a la quarta 
séquia principal, a Juneda, a 
la zona dels Nou Salts. Tam
bé s'instaUaran nous siste
mes d'automatització i reves
timents en aquestes séquies 
garantint el mínim impacte 
ambiental. El termini per 
presentar al·legacions ja ha 
finalitzat. 

D'altra banda, Ros va indi
car que alguns pagesos ja han 
començat a sembrar cereal 
d'hivern (blat i ordi) encara 
que la demanda d'aigua és 
molt petita en aquests mo
ments. Va puntualitzar que 
alguns de partícips ja l'han 

La sequera a les 
conques internes, la 
pitjor en 100 anys 
•catalunya està vivint la 
sequera més greu des de 
l'any 1916, el primer des 
del qual es tenen registres, 
sobretot a les conques in
ternes. La magnitud dels 
dèficits de precipitació, 
l'extensió de les zones 
afectades i la durada del 
fenomen fan que se superi 
el precedent més sever 
que va ser la sequera dels 
anys 2005-2008. 

Aquesta ratxa seca acu
mula ja 31 mesos i el 50 
per cent del territori ca
talà s'ha vist afectat de 
manera persistent, amb 
un dèficit global de preci
pitació de 446 mm, segons 
el Servei Meteorològic de 
Catalunya. 

sol·licitat i es carregarà a 
compte dels hidros que els 
corresponen per a la pròxima 
campanya de reg. En aquest 
sentit, Ros va remarcar que 
s'esperen precipitacions de 
pluja i neu fins al març i va 
destacar que, de moment, 
Oliana i Rialb compten amb 
més reserves de les que te
nien l'any passat per aquestes 
mateixes dates, 116,6 hm3 

(vegeu SEGRE d'ahir). 

ADMINISTRACIÓ DESPLEGAMENT TERRITORIAL 

La delegació 
d'Educació al 
Pirineu tindrà 
35 professionals 
La consellera, Anna 
Simó, visita la seu 

COMARQUES I 17 I 

MUNICIPIS OCI 

La discoteca Big .Ben obrirà 
fins a quinze vegades a l'any 
Els promotors ultimen la compra del complex, que es podria 
firmar dimarts li L'equipament porta vuit anys tancat 

X. ROOR(GUEZ 
I GOLMÉS I La històrica discote
ca Big Ben de Golmés preveu 
obrir entre deu i quinze vega
des a l'any a partir del2024. 
Segons ha pogut saber aquest 
diari, aquesta és la previsió 
amb què treballen els compra
dors d'aquest macrocomplex 
de lleure del Pla d'Urgell, que 
fa vuit anys que està tancat. A 
més, la compravenda del recin
te és imminent i tot apunta que 
podria produir-se dimarts de 
la setmana que ve. Com ja va 
avançar SEGRE, els promotors 
ja van sol·licitar informació a 
l'ajuntament de Golmés fa un 
any i llavors van presentar un 
projecte per obrir el recinte per 
fases. 

La discoteca Big Ben va 
obrir el1976, es va convertir 
en un referent de l'oci nocturn 
a Catalunya i a tot Europa i ca
da èap de setmana rebia cen
tenars de clients. Pel seu esce
nari van passar estrelles com 
Pet Shop Boys, Boney M., Ka te 
Ryan, Simply Red o Sabrina. 
El complex va tancar definiti
vament el2015 després de 39 
anys d'història, encara que la 
decadència va començar una 
dècada abans. En l'actuali
tat, l'interior de l'edifici està 
desmantellat. 

L'antiga discoteca estava a 
la venda fa dos anys per apro
ximadament 1,3 milions d'eu
ros, encara que e.l preu actu-

Imatge de la façana de la discoteca Big Ben de Golmés. 

PREU 
El complex estava a la 
venda fa dos anys per 1,3 
milions, però el preu 
podria haver baixat 

al podria haver descendit. El 
recinte es venia a través de la 
immobiliària Haya Real Estate. 
Big Ben va abaixar la persia
na el 2015 després de quedar 
en mans del BBVA al cap de 
diversos anys en decadència. 
En aquell moment la nova 
propietària ja va fer pública la 
intenció de vendre el recinte, 

INFRAESTRUCTURES 

Retard en el 
centre de 
refugiats 
de Tàrrega . 
I TÀRREGA I La licitació de la 
redacció del projecte per 
construir un centre d'acolli
ment de protecció interna
cional (CAPI) a Tàrrega es 
retardarà uns dies més del 
previst per un error en el 
procés. 

que ocupa una superfície de 
més de 6.500 metres quadrats. 
L'entitat bancària va vendre el 
2018 la pràctica totalitat dels 
seus actius immobiliaris al fons 
d'inversió Cerberus. Haya Real 
Estate treballa per a BBVA i 
per al fons d'inversió americà. 

Malgrat que Big Ben por
ta tancada des del 2015, el 
pàrquing de la discoteca es 
va tornar a omplir de cotxes 
durant l'estiu del 2020. Això 
va ser possible per l'activitat 
d'autocine que van organitzar 
l'ajuntament de Golmés, el res
taurant Resquitx i Circuit Ur
gellenc en plena crisi sanitària 
del coronavirus. 

INSTITUCIONS 

La Diputació 
preveu aprovar 
el pressupost el 
27 de novembre 
REDACCIÓ 

I LLEIDA I La consellera d'Educa
ció, Anna Simó, va visitar ahir 
les noves dependències del ser
vei d'Educació a l'Alt Pirineu i 
Aran a Tremp per conèixer el 
desplegament territorial que 
s'està portant a terme des de la 
seua creació el mes de març del 
2022. El passat dia 1 d'octubre 
va entrar en funcionament l'es
tructura dels serveis territorials, 
que inclouen les comarques de 
l'Alta Ribagorça, Jussà, Sobi
rà, Alt Urgell, la Cerdanya gi
ronina i Aran, que sumen més 
de 10.600 alumnes i tenen una 
plantilla docent de 967 per
sones. Els serveis territorials 
comptaran amb una dotació de 
35 professionals. Simó es va re-

La consêllêra Anna Simó ahir a Trêmp. 

Fonts municipals van ar
gumentar ahir que en el mo
ment de l'obertura de pliques 
es va registrar un error mecà
nic en el procés i el ministeri 
d'Inclusió, Seguretat Social i 
Migracions .va comunicar el 
desistiment del concurs. El 
subdelegat del govern a Llei
da, José Crespín, va detallar 
que el concurs es va invalidar 
perquè es va obrir abans un 
sobre que no tocava. El nou 
concurs ja està en marxa i la 
demora només serà de dies, 
informa Laia Pedrós. 

I LLEIDA I La Diputació cele 
brarà el ple de debat dels 
pressupostos del 2024 amb 
tota probabilitat el 27 de no
vembre, dies després del pre
vist inicialment per buscar 
un acord amb tots els grups 
que avali els comptès amb el 
màxim suport. L'any passat, 
el pressupost aprovat es va 
elevar a 150 milions d'eu
ros. Junts, principal grup de 
l'oposició, ha presentat 10 
propostes a l'equip de govern 
(ERC, PSC, UA, APL), en
tre les quals, demanar l'A CA 
que incrementi els fons per 
als ajuntaments en matèria 
de proveïment. Rosa Maria 
Perelló (Junts) va dir que 
treballen per aconseguir un 
acord si s'accepten les seues 
propostes. 

unir amb l'alcaldessa de Tremp, 
Sílvia Romero, i va posar en re
lleu la importància de disposar 
d'uns serveis territorials pro
pis perquè "les comarques del 
Pirineu tenen una especificitat 
molt diferent de la resta del pa
ís i necessitats diferents". Així 
mateix, Simó també va visitar 
l'Institut Centre d'Esports de 

Muntanya del Pallars, a la Pobla 
de Segur, i es va reunir amb les 
direccions dels centres dels dos 
Pallars i Alta Ribagorça. 

D'altra banda, el sindicat US
TEC va denunciar la falta de re
cursos per a l'educació inclusi
va. Reclamen més auxiliars en 
educació especial. Simó visita 
avui Aran. 

cfarre
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ECONOMIA Cal Perico de Bellaguarda, premi a la La consellera Mas visita bonÀrea 
Millor Golden. Agrupa a Guissona. 

P25 www s om/economta j 

11111111111 11111111111 11111111111 111111 11111111111111111111111111111 111111111111 
P·25 I . 

111 11111111111111111111111111 1111111111 llllllllllllllllllllllllilllll 11111111111 

CONJUNTURA ANÀLISI 

El pla de Lleida creixerà aquest any per sobre 
del2% i la muntanya pot arribar ai4,S% 
Malgrat que la sequera restarà empenta a l'economia de la demarcació pels seus efectes al camp i al 
sector energètic li Jose Oh r a e a de ' problemes d oferta'' al turisme del Pirineu 
REDACCIÓ 
I LLEIDA I L'economia del pla de 
Lleida podria créixer aquest any 
entre un 2 i un 2,5%, mentre 
que a la muntanya l'empenta 
podria ser clarament superior, 
al voltant d'un 4,5%. Així ho 
va explicar ahir el catedràtic 
emèrit de la Universitat Autò
noma de Barcelona Josep Oli
ver El BBVA va presentar ahir 
a la capital del Segrià l'Anuari 
Econòmic Comarcal2023, diri
git per Oliver, acte presidit pel 
director del Centre de Banca de 
Clients del banc a Lleida, Samir 
Sarmini. L'estudi, com va pu
blicar SEGRE el passat dia 8, 
situa les comarques de munta
nya com a líders en creixement 
l'any passat a Catalunya, amb 
un avanç del valor afegit brut 
d'un 7,6%. Una taxa que Oliver 
va arribar a qualificar d'insòlita 
i que s'entén en gran manera pel 
fort camí de la recuperació del 
sector dels serveis personals, 
lligats a turisme i hostaleria, i 
que s'havien enfonsat pels efec
tes dels pitjors moments de la 
pandèmia i el confinament. Al 
costat oposat se situa el pla de 
Lleida, que malgrat créixer un 
2,5% l'exercici passat tanca el 
rànquing català. 

Previsions per a enguany 
Quant a les previsions per a 

aquest any, Oliver va reconèixer 
l'important efecte de la sequera 
sobre l'economia de la demarca
ció. D'una banda, per la caigu
da esperada del sector agrícola, 
amb especial repercussió al pla. 
La falta de pluges pot arribar a 

BANCA 

CaixaBank celebra 
cent anys de 
presència a Tremp 
I TREMP I CaixaBank celebra 
aquest any el centenari de la 
seua presència al municipi de 
Tremp. L'oficina de la ciutat, 
ubicada des dels seus inicis a 
la rambla Doctor Pearson, 11, 
es va inaugurar el dissabte 22 
de desembre del1923. Avui el 
banc compta amb tres oficines 
al Pallars Jussà, amb tretze em
pleats i gairebé 8.000 clients. 
CaixaBank ha transformat l'ofi
cina de Tremp, "adequada als 
nous temps", explica l'entitat. 

En confur«. ela -• ha Ch!K\11 d\m IO,ll% 1 Iu Com .rques de Muntanya per sobnt 
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Cinc comarques, 
a les portes de 
recuperar els 
nivells precovid 

Josep Oliver mostra l'evolució del sector serveis als d iferents territo ris catalans. 

• Les comarques de l'Alt 
Urgell, Segarra, Segrià, 
Urgell i Cerdanya són les 
que es troben més ben si
tuades perquè les econo
mies recuperin els nivells 
p recovid aquest 2023, 
segons les estimacions de 
Josep Oliver. Fa un any 
confiava que pogués ser 
una realitat al pla el 2022, 
però els mals resultats del 
sector primari, després 
de les gelades de l'abril, 
la reducció de producció 
porcina i la caiguda de la 
indústria agroalimentària, 
afectada per l'increment 
de costos, ho van impedir. 
La resta de les comarques 
lleidatanes hauran d'es
perar encara per deixar 
enrere, en termes eco
nòmics, la pandèmia. De 
fet, Oliver va recordar els 
est ralls històrics que va 
causar. En el trienni 2019-
2022, el valor afegit brut 
de les comarques del pla 
encara acumulen una cai
guda del2,6%, una taxa 
negativa que en el cas de 
la muntanya arriba al 6%. 
En el conjunt de Catalu
nya, el2022 només set co
marques havien recuperat 
taxes precovid. 

TURISME 

El sector de Lleida es 
recupera a taxes clarament 
superiors a les del conjunt 
de Catalunya 

restar entre 2,5 i 3 punts al crei
xement d'aquestes comarques. 

En el cas de la muntanya, els 
problemes amb l'aigua afecten 
l'evolució del sector primari, 
però també l'industrial, espe-

cialment en el relacionat amb 
la generació d'energia elèctrica. 
La sequera, en aquest cas, po
dria restar entre 1,5 i 2 punts al 
creixement econòmic. Malgrat 
això, en conjunt, preveu una 
evolució positiva de l'economia 
de la demarcació de Lleida en 
aquest exercici gràcies a altres 
components, com els serveis. 
També considera clau l'evolució 
de la indústria agroalimentària 
que, de moment, ha incrementat 
l'afiliació de treballadors un 3% 
al setembre respecte a les ma-

Imatge històrica de l'oficina de Tremp, molt d iferent a la d'avui. 

teixes dates del 2022. A l'hora 
d'analitzar el sector turístic de 
la muntanya de Lleida, Josep 
Oliver va destacar que la seua 
recuperació es produeix a un 
ritme superior a l conjunt de 
Catalunya. Una bona notícia, 
però va alertar que "després 
de la pujada, comences a tenir 
problemes d'oferta, que apunta 
a màxim". També es va referir a 
les pujades de preus registrades 
que, va considerar, "poden ge
nerar problemes si no vas amb 
compte". 

GENERALITAT ~ALANÇ 

Quatre milions per donar 
suport a la indústria 
I LLEIDA I La Generalitat de Ca
talunya, a través del depar
tament d'Empresa i Treball, 
ha destinat un total de quatre 
milions d'euros en ajuts per a 
projectes d'inversions produc
tives que millorin la compe
titivitat, l'impacte en el grau 
de sostenibilitat ambiental i 
la digitalització a empreses 
industrials a les vegueries de 
l'Alt Pirineu i Lleida. D'aques
ta manera, amb aquesta línia 
d'ajuda el Govern ha mobilit-

zat una inversió de 20 milions 
d'euros en el conjunt d'ambdós 
territoris. 

Així ho ha anunciat el con
seller d'Empresa i Treball, Ro
ger Torrent, després de mante
nir una reunió de treball amb 
cinc empreses beneficiàries 
d'aquests ajuts: Gnifièas Sa
laet, Francisco Pagès Valentí 
SA, Bluesun Consumer Brands 
SLU, Industrias Preciber i 
Copiral, segons ha explicat 
aquest departament. 

cfarre
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